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Franz Ippisch Concert Series

 
in German:
Konzertreihe Franz Ippisch

Project

 

Description

The Vienna Royal Philharmonic Cultural Society coordinates all aspects of the life and work of the composer Franz Ippisch, who was driven into
exile by the Nazis, through artistic and scholarly projects and events in the form of lectures, concerts, exhibitions, documentation and
publications. The aesthetic premises of his composers’ society the “Wiener Kunstkommission” form the basis of the work analysis and are
contextualised with regard to musical developments of the 20th/21st century in Central and South America and serve as the basis for the critical
complete edition of his works. In a concert series in cooperation with the Vienna Library at the City Hall, the Austrian Cultural Forum Mexico
and the Austrian School in Guatemala, the work of the composer Franz Ippisch (1883 Vienna–1958 Guatemala), who was expelled in 1938 and
then forgotten, will be performed again.

in German:
Der Kulturverein Vienna Royal Philharmonic koordiniert sämtliche Aspekte um das Leben und Werk des von den Nationalsozialisten ins Exil
vertriebenen Komponisten Franz Ippisch mittels künstlerischen und wissenschaftlichen Projekten und Veranstaltungen im Rahmen von
Vorträgen, Konzerten, Ausstellungen, Dokumentationen und Publikationen. Die ästhetischen Prämissen seiner Komponistenvereinigung „Wiener
Kunstkommission“ werden der Werkanalyse zugrunde gelegt und im Hinblick auf musikalische Entwicklungen des 20./21. Jahrhunderts in
Zentral- und Südamerika kontextualisiert und dienen als Basis für die kritische Gesamtausgabe seiner Werke. In einer Konzertreihe in
Zusammenarbeit mit der Wien Bibliothek im Rathaus, dem österreichischen Kulturforum Mexico und der österreichischen Schule in Guatemala
soll das Werk des 1938 vertriebenen und vergessenen Komponisten Franz Ippisch (1883 Wien – 1958 Guatemala) wiederaufgeführt werden.

Applicant

Vienna Royal Philharmonic Cultural Society

in German:
Vienna Royal Philharmonic Kulturverein

Website

http://www.viennaroyalphilharmonic.com

Location

Austria

Approved

26 Apr 2022

Category

Art and culture project

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.
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